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PROTOKÓŁ nr XVII//2016  

z przebiegu XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 27 października 2016 r. w godz. od 14.00 do 16:15 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radny  Sebastian Nowaczyk – nieobecny usprawiedliwiony 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

6. Milena Wyduba    - wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie 

7. Monika Urbańczyk   - nauczyciel Szkoły Podstawowej w Żerkowie, 

z dziećmi ze Szkoły Podstawowej w Żerkowie przy ul. Kolejowej     

8. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Życie Jarocina - Hieronim Czaplicki  

 

Porządek obrad XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

w dniu  12 października 2016 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa witając 

radnych oraz wszystkich gości zaproszonych w tym delegację ze Szkoły Podstawowej w Żerkowie, 

sołtysów i pracowników Urzędu. 

Przewodnicząca stwierdziła quorum, bowiem na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło  

14 radnych. 

Pani Milena Wyduba – wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Żerkowie poinformowała, że dzieci ze SP  

w Żerkowie przy ul. Kolejowej pragną podziękować Radzie, ale za co, to same powiedzą. 

Dzieci w imieniu społeczności szkolnej  podziękowały za przeprowadzenie kapitalnego remontu 

pomieszczeń budynku szkoły, w tym za stołówkę oraz wykonanie szatni.  

Przewodnicząca życzyła dzieciom samych szóstek i piątek. 

Wicedyrektor  podziękowała władzom gminy i radnym za przeprowadzenie kapitalnego remontu 

pomieszczeń z przeznaczeniem na stołówkę, szatnię i sale lekcyjne. Dziękując zaprosiła radnych do 

wizytacji SP przy ul Kolejowej. 

Burmistrz powiedział, że prace remontowe w budynku szkoły jeszcze trwają i jej wizytację proponuje 

odłożyć na późniejszy termin. Dodał, że wykonywane jest ocieplenie dachu, aby na ostatnim piętrze zimą 

było ciepło a latem chłodno. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad XVII sesji o następującej treści:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
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1) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy gminy Żerków z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2017”, 

2) uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Żerków”, 

3) określenia jednostki obsługującej szkoły na terenie gminy Żerków oraz nadania Statutu 

Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Żerkowie, 

4) sprzedaży nieruchomości zabudowanych w Lgowie i Dobieszczyźnie, 

5) określenia stawek podatku od nieruchomości, 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-2019. 

7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń majątkowych radnych 

złożonych za 2015 rok. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie:  głosów „za” w obecności  

14 radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 2 września 2016 r. został wyłożony 

do wglądu przed wspólnym posiedzeniem komisji w dniu 20 października 2016 r., obradami XVII sesji 

oraz w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili żadnych interpelacji, wniosków i zapytań.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Punkt 6 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy gminy Żerków z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVII/121/16 w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy gminy Żerków  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017”, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Żerków”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  
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Uchwała Nr XVII/122/16 w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Żerków”, stanowi  załącznik nr 6 do protokołu. 

 

3) określenia jednostki obsługującej szkoły na terenie gminy Żerków oraz nadania Statutu 

Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno-Administracyjnemu Szkół w Żerkowie, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.   

Uchwała Nr XVII/123/16 w sprawie określenia jednostki obsługującej szkoły na terenie gminy Żerków 

oraz nadania Statutu Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno Administracyjnemu Szkół w Żerkowie, stanowi  

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

4) sprzedaży nieruchomości zabudowanych w Lgowie i Dobieszczyźnie, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVII/124/16 w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanych w Lgowie  

i Dobieszczyźnie, stanowi  załącznik nr 8 do protokołu. 

 

5) określenia stawek podatku od nieruchomości, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Andrzej Stachowiak zapytał o zapis § 1 ust. 1) pkt b czy opłata dotyczy stawki od 1 ha? 

Przewodnicząca odpowiedziała, że tak, obowiązująca stawka jest ustawowa i nie może być wyższa.  

Radny Janusz Szóstek uważał, że określona stawka jest bardzo niska, bo właściciel np. 50 ha będzie płacił 

ok. 200,- zł podatku. 

Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z powołanym przepisem, stawki podatku od nieruchomości nie mogą 

przekraczać stawek ustawowych maksymalnych. Dokonujemy zmiany podatku w czterech pozycjach 

przedstawionego projektu uchwały, ponieważ przekraczają stawki określone w ustawie o podatkach  

i opłatach lokalnych. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVII/125/16 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi  załącznik  

nr 9 do protokołu. 

 

6) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, 

Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  

o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2016.  Skarbnik Gminy poinformowała, że radni przed sesją 

otrzymali kolejne zmiany, które wpłynęły krótko przed ustalonym terminem sesji, a należy wprowadzić je 

do budżetu. Dodała że zmiany wpłynęły od Wojewody Wielkopolskiego i muszą być zrealizowane do 

końca bieżącego miesiąca m.in. środki na akcyzę. Odczytała projekt uchwały przedstawiający zmiany do 

budżetu, który ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 41.647.160,42 zł,  

w tym: dochody bieżące   – 41.148.598,71 zł 

  dochody majątkowe -        498.561,71 zł 

  dotacje celowe:  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 10.859.011,31 zł; na realizację zadań w drodze umów lub 

porozumień między j.s.t. w wysokości 125.000,00 zł 

 wydatki do kwoty  45.552.407,07 zł 

w tym: wydatki bieżące   – 38.520.677,66 zł 

dochody majątkowe -      7.031.729,41 zł 
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wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 

ustawami w wysokości – 10.859.011,07 zł oraz wydatki na realizację zadań w drodze umów lub 

porozumień między j.s.t w wysokości 821.172,62 zł. 

Skarbnik przedstawiając uzasadnienie do projektu uchwały wprowadzającej zmiany do budżetu 

szczegółowo wyjaśniła jakich zmian dokonano w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej  

po stronie dochodów i wydatków. 

Wojewoda zwiększył plan dotacji celowej w dziale 852 o: 

 kwotę 600.000,00 na realizację ustawy z dnia11 lutego 2016 r.  i o kolejną kwotę 25.000,00 zł na 

pomoc państwa w wychowaniu dzieci, 

 kwotę 54.253,00 zł na realizację świadczeń rodzinnych i wypłatę składek dla opiekunów, 

 kwotę 3.037,00 zł na dofinansowanie opłacenie składek zdrowotnych, 

 kwotę 20.000,00 zł na wypłatę zasiłków okresowych, 

 kwotę 10.000,00 zł na wypłatę zasiłków stałych, 

oraz w dziale 010 o kwotę 316.401.68 zł z przeznaczeniem na zwrot części podatku akcyzowego 

zawartego w oleju napędowym wykorzystywanego do produkcji rolnej za II okres płatniczy 2016 r. 

Ponadto Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu zwiększył środki na działalność 

ZAZ w Żerkowie z kwoty 962.000,00 zł do wysokości 1.148.000,00 zł. 

Zwiększono  także dochody własne w dziale 756 o kwotę 13.000,00 zł  z opłat za zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że ogółem budżet gminy Żerków wzrósł po stronie dochodów i wydatków  

o kwotę 1.227.691,68 zł. 

W projekcie planu wydatków dokonano przesunięć w n/w działach: 

1) 600 - zmniejszono plan o kwotę 55.050,00 zł. Kwotę 280.000,00 zł przesunięto z wydatków 

inwestycyjnych na bieżące remonty dróg, 

2) 700 - przesunięto w ramach rozdziału kwotę 10.000,00 zł z remontów na pozostałe usługi  

w gospodarce komunalnej, 

3) 750 - przesunięto w ramach rozdziału kwotę na zwiększenie planu o 6.880,00 zł - ryczałty dla 

sołtysów oraz 15.000,00 zł na opłaty dotyczące usług w ramach umowy zlecenia, 

4)  754 - przesunięto kwotę 23.738,00 zł z zakupów inwestycyjnych na dotacje dla jednostek OSP na 

zakupy z dotacji MSWiA w ramach budżetu UMiG Żerków. Kwotę 6.000,00 zł przesunięto  

z remontów na ubezpieczenia pojazdów jednostek OSP i usługi zdrowotne (dodatkowe badania 

dla strażaków).  

Również w tym dziale zaplanowane środki na zakup samochodu dla OSP Dobieszczyzna, kwotę 

70.000,- zł przeznaczono na zakup samochodu dla OSP Komorze przy udziale środków  

z OW;ZOSP RP, który ma służyć do działań przeciwpowodziowych, 

5) 757 - zmniejszono plan o kwotę 110.000,00 zł - odsetki od zaciągniętych kredytów i pożyczek, 

6) 801 - zwiększono plan o 14.000,00 zł na zakup i montaż rolet w gimnazjum. Ponadto dokonano 

drobnych przesunięć rozdziału 80103 na rozdział 80148 oraz w ramach rozdziału 80114.  

W rozdziale 80101 mylnie wpisano § 3260 a winien być § 2830, 

7) 851 – zwiększono plan o kwotę 11.500,00 zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla 

pracowników prowadzących świetlice socjoterapeutyczne, 

8) 852 - zwiększono plan rozdziału 85202 o 25.500,00 zł na wydatki osobowe i pochodne (wypłata 

pośmiertna) - pracownik Domu Pomocy Społecznej w Raszewach. W kwocie tej 15.000,00 zł 

przeznaczono na bieżący remont domu pensjonariuszy. W rozdziale 85219 zmniejszono plan  

o kwotę 10.000,00 zł z wynagrodzenia bezosobowego na rozdział 85228 - wynagrodzenie 

bezosobowe z pochodnymi (zatrudnienie pracownika na usługi opiekuńcze), ponieważ PCK  

w Jarocinie odmówiło dalszej współpracy. 

W rozdziale 85215 zmniejszono plan o 20.000,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie kosztów za 

dzieci z terenu gminy Żerków uczęszczające w 2016 roku do przedszkoli niepublicznych na 

terenie miasta Jarocin, co zwiększyło plan wydatków w rozdziale 80104, 

9) 853 - Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu zwiększył dofinansowanie na 2016 rok 

- koszty działania Zakładu Aktywności Zawodowej w Żerkowie o kwotę 186.000,00 zł,\ 
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10) 900 - zwiększono plan o kwotę 100.000,00 zł na dotacje związane z budową przydomowych 

oczyszczalni, 

11)  921 – zmniejszono plan ogółem o 42.950,00 zł. W ramach rozdziału 92109 zmniejszono plan  

o 100.000,00 zł - wydatki na inwestycje a zwiększono o 20.000,00 zł - dotacje dla "Biblioteki" 

oraz zabezpiecza się środki na realizację przedsięwzięcia pn. "Gminny Program Rewitalizacji" - 

kwota 37.050,00 zł i 200.000,00 zł na "Budowę obiektu rekreacyjnego z małą architekturą na 

osiedlu w Żerkowie"(do kwoty 700.000,00 zł), 

12) 926, rozdział 92601 - zwiększono plan o 10.000,00 zł, w tym 7.750,00 zł na wynagrodzenia  

i pochodne a 2.250,00 zł na wydatki rzeczowe dotyczące utrzymania obiektów sportowych. 

Skarbnik podkreśliła że wprowadzone zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 

Radny Wojciech Raś zapytał jak wyglądają remonty dróg i co będzie robione przed zimą? 

Burmistrz odpowiedział, że wszystkie drogi, które mają nawierzchnię asfaltową i mają ubytki należy 

uzupełnić, aby przez zimę nie doszło do całkowitego zniszczenia. Najgorszym odcinkiem jest  droga 

Przybysław – Kretków, należy jeszcze dokonać uzupełnień na drodze do Lgowa.   

Radny Wojciech Raś zakomunikował, że droga w Chrzanie od figury do rowka była zrobiona, ale dalej 

nawierzchnia asfaltowa spękała i zrobiła się jak pajęczyna. 

Burmistrz odpowiedział, że tak się dzieje dlatego, że pobocze jest wyższe niż nawierzchnia drogi  

i związku z tym woda zalega jej bokach. W tej sprawie wystosowano pismo do Starostwa, aby wykonano 

przecięcia na poboczach w celu ujścia wody. Poinformował, że planuje się wykonanie spustów na 

drogach gminnych, ale musi być pogoda. Obecnie nie jest możliwe wykonanie spustów czy ścinki 

poboczy. Ceny wykonawstwa napraw dróg poszły w górę, ale gdzie było konieczne to naprawiono m.in. 

drogę Lisew – Ludwinów, która była nieprzejezdna. Czekamy za rozstrzygnięciem wniosku złożonego do 

Wojewody.   

Radna Wioletta Rogozińska-Świątek dodała, że po deszczach robią się znowu dziury. 

Radny Bogdan Bożejewicz 280 tys. zł, które zostały przesunięte na remonty dróg, ale nie wiadomo jakie 

Uważał, że można w uzasadnieniu wymienić na jakie drogi są środki przeznaczane. 

Burmistrz odpowiedział, że z wydanych środków gmina rozlicza się. Uwzględniamy wszystkie wnioski, 

uwagi zgłaszane przez sołtysów, radnych i mieszkańców. Nie chcemy nikogo pominąć, ale chcemy żeby 

drogi przed zimą były naprawione.  

Radny Zdzisław Paluszkiewicz wnioskował, aby uwzględnić drogę do kościoła, która wymaga 

konserwacji. Ponadto zapytał czy w planach budżetu jest budowa placu zabaw  

w Śmiełowie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że budowa placu zabaw w Śmiełowie jest w budżecie, a teraz są omawiane 

zmiany do budżetu. 

Radny Wojciech Raś zapytał na co przeznaczono środki w wysokości 20 tys. zł zwiększając tym dotację 

dla biblioteki. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zrealizował więcej wydatków. 

Przewodnicząca zapytała na co zabrakło środków? 

Burmistrz odpowiedział, że w szczegółach nie wyjaśni, ale była większa aktywność w organizacji imprez 

kulturalnych jesiennych różnego typu koncerty i spotkania. Dyrektor Biblioteki Publicznej w Żerkowie  

z dotacji się rozliczy. 

Radna Ewa Marek- Skina zapytała czy zmniejszenie kosztów za dzieci uczęszczające do przedszkoli 

niepublicznych o 20 tys. zł, czy to było po tej samej linii? 

Skarbnik odpowiedziała, że w rozdziale 85215 nastąpiło zmniejszenie planu o 20 tys. zł a zwiększono 

plan w rozdziale 80104. 

Burmistrz dodał, że gmina Żerków też obciąża sąsiednie gminy kosztami za korzystanie z przedszkoli 

przez dzieci z innych gmin.  

Wiceprzewodniczący dodał, że dotacje z budżetu gminy idą na przedszkola publiczne i niepubliczne. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dotacja nie jest przekazywana na pobyt dzieci w przedszkolu. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała jakie gminy oprócz Jarocina wystąpiły o zwrot kosztów? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że gmina Gizałki, Pyzdry i Kotlin.  

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał  czy zwiększenie środków w dziale 926 o 10 tys. w tym 7.750,00 zł 

dotyczy uposażenia p. W.B. i G.  
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Skarbnik odpowiedziała, że z tej podziałki osoby wymienione nie otrzymują wynagrodzenia, ale  

z podziałki 92605. Rozdział 92601 dotyczy  działalności sportowej tj.: ”Orlik” w Dobieszczyźnie, sali 

sportowej w Chrzanie Dobieszczyźnie i boiska sportowe przy Gimnazjum w Żerkowie. 

Sekretarz Gminy zwrócił uwagę, że nikt nie został zatrudniony. Część obiektów sportowych podlega pod 

gminę, które wymieniła Skarbnik. Obiekty, które należą do szkoły są przez nią utrzymywane. Natomiast 

obiekty utrzymywane przez gminę były dofinansowane z UE, które należało przekazać szkołom i tj.:  to  

Sala Sportowa w Chrzanie, Orlik w Dobieszczyźnie i boisko w Żerkowie. Obiekty były niedoszacowane 

zbyt mało środków zaplanowano. W Dobieszczyźnie jest przyjmowany animator tylko na sezon letni tj.: od 

m. kwietnia do m. października, taki był wymóg programu. Sala w Chrzanie – jedna osoba zatrudniona 

całorocznie do opieki na określony ułamek etatu. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przy projekcie budżetu nie było wiadome czy dalej należy zatrudnić daną 

osobę dlatego nie było zaplanowane.  

Radni prowadzili wymianę zdań w temacie przedstawionego uzasadnienia twierdząc, że zawiera mało 

szczegółów związanych z planem zmian do budżetu na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że stara się opisać każdą zmianę w uzasadnieniu mającą odbicie  

w poszczególnych podziałkach klasyfikacji budżetowej załącznika nr 2, która mówi na co środki zostały 

przeznaczone. 

Burmistrz ustosunkował się do przedstawionego uzasadnienia wyjaśniając, kto jest animatorem  

w Dobieszczyźnie, która studiuje na AWF i dobrze się wywiązuje z powierzonych obowiązków.  

Sekretarz Gminy dodał, że animator jest trzeci rok, sprawdza się na zajęciach letnich w roku szkolnym 

współpracuje z nauczycielami. Organizuje zajęcia dla dzieci z Dobieszczyzny i Lubini Małej, dba  

o porządek całego obiektu. 

Przewodnicząca podkreśliła, że ustalając budżet na cały rok, czy budżet domowy nie jesteśmy w stanie 

przewidzieć wszystkich wydatków. Dodała, że sesja nie miejscem do osobowego analizowania 

wydatków.   

Przewodnicząca zarządziła 10 min przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który udzielił wyjaśnienia 

odnoście udzielonej dotacji na Bibliotekę Publiczną w Żerkowie. Dyrektor osobiście nie mógł przybyć, 

ponieważ jest u lekarza. Ogólnie środków nie zabrakło, ale było za mało zaplanowane. Związane jest to  

z większą aktywnością KGW, rodziców w szkołach. Większe środki wydano na wynajem zamków 

dmuchanych, zespołów muzycznych. Droższa była też impreza zakończenia lata. Środki przeznaczono na 

różnego rodzaju działalność kulturalną, a nie na wynagrodzenia, ale na umowy zlecenia, opłacenie faktur. 

Zrobiono więcej imprez niż zaplanowano. Dobrze to świadczy o działalności, aktywności  Rozliczenie 

wydatków Dyrektor BP przedstawi w sprawozdaniu rocznym.  

Radny Wojciech Ras nawiązując do uchwały o planie współpracy uważał, że należy dotować te jednostki, 

które działają. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że sprawa współpracy z organizacjami pozarządowymi będzie jeszcze 

omawiana przy projekcie budżetu.   

Radny Bogdan Bożejewicz podziękował za odpowiedź. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania. Uchwałę przyjęto większością: 10 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XVII/126/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2016 rok, stanowi  

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2016-2019, 

Przewodnicząca poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie treści projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że planowane dochody na 2016 rok wzrosły do kwoty 41.647.160,42 zł,  

w tym: 

 dochody bieżące wzrosły do kwoty 41.148.598,71 zł, 

 dochody majątkowe wzrosły do kwoty 498.561,71 zł. 

Natomiast planowane dochody na lata 2017, 2018 i 2019 rok pozostają bez zmian. 

Wydatki planowane na 2016 rok wzrosły do kwoty 45.552,407,07 zł, 
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w tym: 

 wydatki bieżące wzrosły do kwoty 38.520.677,66 zł, 

 wydatki majątkowe wzrosły do kwoty 7.031.729,41 zł. 

Planowane wydatki na lata 2017 i 2019 oraz przychody i rozchody pozostają bez zmian. 

Skarbnik Gminy poinformowała,  że w roku 2018 zaplanowano zmniejszyć wydatki bieżące (zmiany 

oświatowe) a zwiększyć o 100.000,00 zł nakłady na inwestycje.  

W wykazie przedsięwzięć- wydatki bieżące wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. "Gminny Program 

Rewitalizacji" - łączne nakłady 43.000,- zł a w 2016 roku 37.050,- zł.  Skarbnik podkreśliła, że są to 

wydatki na programy realizowane z udziałem środków pomocowych. Drugi przedsięwzięciem z udziałem 

środków pomocowych jest "Modernizacja oczyszczalni ścieków w Raszewach" - łączne nakłady 

zwiększa się o 2.000.000,- zł. W roku 2016 planowane nakłady bez zmian - 100.000,- zł, w 2017 roku 

wzrost o 1.000.000,- zł a rok 2018 wzrost o 1.000.000,- zł.  

Burmistrz sprostował wypowiedz pani Skarbnik informując, że przedsięwzięcie będzie realizowane przy 

udziale środków zewnętrznych, ale tych środków nie będzie. Gmina nie startowała w konkursie, bo 

zmieniono reguły gry. Środki miały być z PROFU na dofinansowanie modernizacji oczyszczalni ścieków, 

ale Urząd Marszałkowski wycofał się z tego zapisu i będą finansować tylko budowę sieci kanalizacji 

sanitarnej. Podkreślił, że zadanie będzie realizowane ze środków własnych gminy i ewentualnie można 

wnioskować o środki z funduszu wojewódzkiego i narodowego ochrony środowiska.  

Skarbnik dalej kontynuując przedstawiła wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe 

majątkowe: 

 przedsięwzięcie pn. "Budowa obiektu rekreacyjnego z małą architekturą w Żerkowie". 

Dokonano przetargu na wykonanie boiska i placu zabaw, co spowodowało zwiększenie 

nakładów w 2016 roku o dalsze 200.000,- zł do kwoty 700.000,- zł.  Przewiduje się łączne 

nakłady na wszystkie lata w tym poniesione w wysokości 1.051.660,- zł. 

 przedsięwzięcie pn. "Modernizacja stacji uzdatniania wody w Podlesiu" - zmniejsza się 

planowane nakłady na 2017 rok o 100.000,- zł. 

 przedsięwzięcie pn. "Budowa sieci kanalizacyjnej i wodnej na osiedlu w Żerkowie" - 

zmniejsza się ogółem nakłady do kwoty 990.000,- zł, w tym rok 2016 - kwota 830.000,- zł a 

na rok 2017  będzie to kwota 160.000,- zł. 

 nowe przedsięwzięcie pn. "Modernizacja sali wiejskiej w Szczonowie" - łączne nakłady 

350.000,- zł, w tym na rok 2016 - 50.000,- zł, a na rok 2017 - 300.000,- zł. Dodała, że 

zaplanowana modernizacja sali miała być wykonana w bieżącym roku i przy udziale środków 

zewnętrznych, ale będzie realizowana w kolejnym roku budżetowym.  

Zaznaczyła, że nie zawarto umów o partnerstwie publiczno-prawnym i nie planuje się żadnych poręczeń 

ani gwarancji innym jednostkom.  

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XVI/118/16 w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2016-2019, stanowi  załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Punkt 7 – Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń majątkowych 

radnych złożonych za 2015 rok. 

Przewodnicząca przedstawiła informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych za rok 2015. 

Dodała, że do dnia dzisiejszego z Urzędu Skarbowego  nie wpłynęła informacja o przeprowadzonej 

analizie oświadczeń majątkowych radnych. 

Informacja stanowi załącznik 12 do protokołu. 

 

Punkt 8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca w związku z brakiem zgłoszonych interpelacji i zapytań radnych przeszła do kolejnego 

punktu obrad. 

 

Punkt 9 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.       
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Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi. 

Burmistrz poinformował o pomocy i odszkodowaniach za stratę w uprawach przez rolników. Rolnicy 

mogą uzyskać pomoc 900,00 zł za 1 ha powierzchni upraw, w której wystąpiły szkody co najmniej 70% 

spowodowane przez grad, huragan, deszcz nawalny lub suszę. Z sporządzonych protokołów można 

otrzymać 900 zł, ale warunkiem jest, że uprawy były ubezpieczone, a jeżeli nie to przysługuje 50% tej 

kwoty. Burmistrz podkreślił, że termin jest krótki na złożenie wniosków, które można złożyć  

w Powiatowej Agencji Restrukturyzacji Modernizacji Rolnictwa w Jarocinie. Formularz dostępny jest na 

stronie internetowej www.armr.gov.pl . Ogółem na jedno gospodarstwo wysokość pomocy nie może 

przekroczyć 15 tys. euro. Termin jest krótki bo do 30 października 2016 r. 

Kolejna sprawa – Starostwo w Jarocinie prowadzi postępowanie na wydanie pozwolenia wodno-

prawnego dla firmy, która dzierżawi stawy w Podlesiu i będzie dotyczyć rolników z miejscowości 

Rogaszyce, Żernik, Kretkowa, Miniszewa, Chwałowa, Ludwinowa. Wszystkie uwagi można składać do 

Wydziału Ochrony Środowiska w Starostwie Powiatowym w Jarocinie. 

Kolejna sprawa jaką przedstawił Burmistrz dotyczyła rolników i choroby świń tzw. „afrykański pomór 

świń”, której na terenie gminy jeszcze nie stwierdzono, ale przyszło pismo z ministerstwa o szkoleniach  

i informacje jak należy rozpoznać i postępować z chorobą w takich przypadkach. Informacje będą na 

stronie Urzędu. 

Burmistrz przedstawił informację o realizacji budowy chodników na terenie gminy. Skończono chodnik 

w Chrzanie. Pozostałe chodniki były robione w formie „zaprojektuj i wybuduj” . Wybudowano chodnik  

w Śmiełowie. W toku realizacji są dwa odcinki w Żernikach przy Straży i dalej w kierunku skrzyżowania 

do Żerkowa. Został chodnik w Komorzu, który będzie wykonany. Budowany jest także chodnik  

w Lisewie od skrzyżowania po lewej stronie do sklepu. Mówiliśmy, że po  skończeniu budowy chodników 

będą ich odbiory w każdej wiosce osobno. Pierwsze uroczyste oddanie chodnika nastąpi w Chrzanie, dnia 

25 listopada 2016 r. o godz. 14:00. 

Przewodnicząca przedstawiła komunikaty o: 

1) szkoleniu organizowanym przez Wielkopolską Izbę Rolniczą pn. Sołtys liderem unowocześnienia 

wielkopolskiej wsi, które odbędzie się 11 listopada 2016 w Hali Widowiskowo-Sportowej OSRiR 

w Kaliszu. Przewodnicząca przedstawiła program oraz poinformowała, że chętnych prosi się  

o zgłaszanie w biurze Rady. 

Burmistrz dodał, że jeżeli będzie większa grupa sołtysów to zostanie zorganizowany transport. 

2) o podjęciu działań w sprawie wznowienia przewozów na linii kolejowej Jarocin – Gniezno przez 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego, o których poinformował Wicemarszałek Województwa 

Wielkopolskiego pismem  z dnia 29 września 2016 r. przesyłając je do Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Jarocinie. 

Burmistrz poinformował o trwających pracach torowych. Firma, która prowadzi prace zwróciła się 

z prośbą o zgłaszanie się mężczyzn chętnych do podjęcia pracy. 

3) skardze mieszkańca Żerkowa na sąsiada związana z hodowlą gołębi, aby Burmistrz i Rada zajęła 

się problemem w świetle obowiązujących przepisów. 

 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

 Dziękując wszystkim za udział Przewodnicząca zamknęła XVII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

      PRZEWODNICZĄCA  

     Rady Miejskiej Żerkowa 

 

               /-/ Barbara Urbańska 

http://www.armr.gov.pl/

